
 

 

 

 

Raadsvraag (art. 37) Gesteld door:  

PvdA  
Datum 13 juni 2022 
Onderwerp 088-2022 luchtvervuiling in Brabant 
Portefeuillehouder College B&W 
 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Zie: 

https://www.ggdhvb.nl/nieuws/luchtvervuiling-in-brabant-leidt-tot-gezondheidsschade/ 

 

Luchtvervuiling in Brabant zorgt voor veel schade aan de gezondheid zoals astma, hart- en 

vaatziekten en longaandoeningen. Hoewel de lucht afgelopen jaren steeds verder verbetert woont 

niemand in Brabant op een plek met gezonde lucht. Er zijn meer maatregelen nodig om de 

luchtkwaliteit verder te verbeteren, concluderen de Brabantse GGD’en. Zo kunnen gemeenten 

meedoen aan het Schone Lucht Akkoord. Maar ook bedrijven en burgers kunnen bijdragen aan een 

gezondere lucht. Een lagere blootstelling aan luchtvervuiling levert altijd gezondheidswinst  

 

Van Zorg naar Gezondheid, integrale aanpak van preventie noodzakelijk: 

Wethouders roepen op tot breed gedragen preventieakkoord!!! 

Het tegengaan van sociaaleconomische gezondheidsverschillen tussen groepen Nederlanders vraagt 

aandacht, steeds meer mensen krijgen op jongere leeftijd chronische ziekten. Zorgwekkende 

ontwikkelingen die vragen om actie. 

  

Belangrijke oorzaken van ongezondheid zijn ongezonde voeding, roken, alcohol en te weinig 

beweging en ook luchtkwaliteit!!!Zo wordt maar liefst zes procent van het gezondheidsverlies van alle 

Nederlanders veroorzaakt door milieufactoren als luchtvervuiling.  

  

De PvdA-fractie heeft hierover de volgende vragen: 

1.      Hoe is de situatie actueel voor Roosendaal en haar regio? 

2.      Welk uitvoerings- en actieplan heeft Roosendaal? En ook dezelfde vraag tav onze regio? 

3.      In de vorige raadsperiode is niet gekozen door het college voor deelname aan het schone lucht 

akkoord? We zouden op eigen kracht een kordate aanpak geven. Waaruit bestaat deze aanpak en 

wat zijn zowel de resultaten tot nu toe daarvan en de vooruitzichten voor de komende jaren qua 

resultaten? 

4.      Hoe worden bedrijven en inwoners gemobiliseerd? 

5.      Hoe is de communicatie geregeld? 

https://www.ggdhvb.nl/nieuws/luchtvervuiling-in-brabant-leidt-tot-gezondheidsschade/


 

6.      Hoe ver bent u na de aangenomen motie van de raad , met de uitvoering en ronde tafel aanpak 

met alle bedrijven partners en bewoners vanuit het Preventieakkoord??Vooral in de 

uitvoeringsagenda en de integrale afstemmingsaanpak? 

7.      De luchtkwaliteit is al jaren niet goed. Wat wordt de aangepaste aanpak in deze ten aanzien van 

een werkende aanpak en uitvoering? 

 

Alvast dank voor de beantwoording. 

 

 

Namens de fractie van PvdA,  

Paul Klaver 

 

  



 

Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

1.      Hoe is de situatie actueel voor Roosendaal en haar regio? 

De situatie rondom luchtvervuiling is actueel in heel Nederland en speelt dus ook een rol binnen 

Roosendaal en haar regio. 

De actuele cijfers die eveneens van toepassing zijn op de gemeente Roosendaal van het RIVM zijn te 

vinden op: https://www.atlasleefomgeving.nl/kaarten. Door toevoeging van de kaarten “Actuele 

stikstofdioxide concentratie in Nederland” en “Actuele fijnstof concentratie (PM10) in Nederland” is de 

luchtkwaliteit voor deze twee belangrijkste stoffen waarneembaar op de kaart. 

Op bovengenoemde kaart is waarneembaar dat er momenteel bijna nergens in Nederland voldaan 

wordt aan de advieswaarde van het WHO. Desondanks wordt er binnen de gemeente Roosendaal 

ruimschoots voldaan aan de minimale wettelijke vereisten voor de kwaliteit van de lucht. 

 

2. Welk uitvoerings- en actieplan heeft Roosendaal? En ook dezelfde vraag tav onze regio? 

Op dit moment beschikt Roosendaal nog niet over een uitvoerings- en actieplan. De gemeente 

Roosendaal houdt op haar grondgebied nauwlettend in de gaten dat er niet meer, maar juist minder 

luchtverontreiniging in de toekomst plaatsvindt. Nieuwe projecten kunnen slechts plaatsvinden indien 

zij minimaal niet in een betekenende mate bijdragen aan luchtverontreiniging. 

In de regio Noord-Brabant bestaat het Brabants Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit (BSL) om 

te voldoen aan de grenswaarden die nationaal worden gesteld. Dit programma maakt onderdeel uit 

van het Nationaal Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit (NSL). 

 

3. In de vorige raadsperiode is niet gekozen door het college voor deelname aan het schone lucht 

akkoord? We zouden op eigen kracht een kordate aanpak geven. Waaruit bestaat deze aanpak en 

wat zijn zowel de resultaten tot nu toe daarvan en de vooruitzichten voor de komende jaren qua 

resultaten? 

Het klopt dat het college in de vorige raadsperiode heeft afgezien van deelname aan het schone lucht 

akkoord. 

Voor de uitstoot van industrie, wegverkeer en landbouw monitoren wij met metingen de omgeving om 

zo een beeld te krijgen van de lucht in verschillende omgevingen binnen onze gemeentegrenzen. Tot 

op heden heeft de monitoring geen overschrijding geconstateerd en er niet toe geleid dat het treffen 

van maatregelen noodzakelijk is gebleken. De kwaliteit van de lucht is daarbij binnen de 

luchtkwaliteitsnormen gebleven. 

Op eenzelfde wijze wordt binnen de gemeente Roosendaal bekeken waar de luchtvervuilingsbronnen 

zich bevinden. Door telkens onderzoek naar de lucht uit te voeren bij het realiseren van gevoelige 

bestemming wordt gewaarborgd dat er een veilige afstand kan worden gehanteerd tussen deze 

bronnen en de beoogde nieuwe bestemmingen. Op deze wijze beschermen we onze inwoners die 

verhoogd gevoelig zijn voor luchtvervuiling, namelijk vooral kinderen, ouderen en zieken. 

Voor de tot nu toe behaalde resultaten en de vooruitzichten voor de komende jaren is het aspect 

luchtkwaliteit lastig te beïnvloeden en is de gemeente Roosendaal voor de kwaliteit daarvan 

grotendeels afhankelijk van invloeden van buitenaf. Hierbij valt onder andere te denken aan het 

industriegebied in Antwerpen waar wij helaas geen controle op hebben. Het is derhalve lastig in te 

schatten wat de effecten zijn van de aanpak tot dusver. Beoogd wordt om de toekomst over te gaan 

tot een jaarlijkse monitoring en rapportage van de kwaliteit van de lucht in de gemeente Roosendaal. 

https://www.atlasleefomgeving.nl/kaarten


 

 

4. Hoe worden bedrijven en inwoners gemobiliseerd? 

Bedrijven en inwoners worden met name bewust gemaakt van de kwaliteit van de lucht en hoe het 

handelen hierop van invloed kan zijn. 

 

5. Hoe is de communicatie geregeld? 

Communicatie wordt effectief en op incidentele basis ingezet voor de bronnen die voor luchtvervuiling 

kunnen zorgen. Éen van deze bronnen is houtstook waarvan het lastig is om de gevolgen op de 

luchtkwaliteit te meten. Daarom worden de meldingen van onze inwoners over de overlast door 

houtstook nauwlettend in de gaten gehouden. Binnen 24 uur vindt er controle plaats bij de locatie van 

een melding en worden stokers altijd geïnformeerd over de wijze waarop de overlast zoveel als 

mogelijk kan worden beperkt. 

Dit is een van de voorbeelden van hoe de gemeente Roosendaal bewustwording probeert te creëren 

bij haar inwoners. Ook biedt de gemeente bij nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen haar inwoners de 

mogelijkheid om via inspraak zorgen kenbaar te maken en worden er informatieavonden gehouden 

waar omgevingsaspecten die verband houden met de gezondheid aan bod komen. 

 

6. Hoe ver bent u na de aangenomen motie van de raad , met de uitvoering en ronde tafel aanpak 

met alle bedrijven partners en bewoners vanuit het Preventieakkoord??Vooral in de 

uitvoeringsagenda en de integrale afstemmingsaanpak? 

Luchtvervuiling in Brabant vormt geen onderdeel van de speerpunten van het beleid zoals 

vormgegeven in het preventieakkoord. Het preventieakkoord en sportakkoord is in de gemeente 

Roosendaal gecombineerd tot het RSDFIT akkoord. De speerpunten hiervan zijn  voldoende sporten 

en bewegen, gezonde voeding en toegankelijkheid en inclusiviteit. 

  

7. De luchtkwaliteit is al jaren niet goed. Wat wordt de aangepaste aanpak in deze ten aanzien van 

een werkende aanpak en uitvoering? 

Momenteel wordt er gezocht naar toekomstige beleidsmatige mogelijkheden die inzetbaar zijn en de 

gemeente Roosendaal kunnen voorzien in een aanpak die ons dichter bij een verbeterde 

luchtkwaliteit brengen die wel voldoen aan de WHO advieswaarden.  

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De secretaris,            De burgemeester, 

                               

 


